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Wiatraki – pod naporem mieszkañców dosz³o do spotkania

Burmistrz Szczygie³
– nie jestem stron¹!
Protest „wiatrakowy” rozla³ siê na ca³¹ gminê gryfick¹. Skrzêtnie do tej pory skrywana
sprawa, tak¿e przez lokalne proburmistrzowskie media, nabrzmia³a i ju¿ d³u¿ej nie
da³o siê o niej milczeæ. Jak bardzo nabrzmia³a, œwiadczy³a temperatura spotkania, do
jakiego dosz³o w urzêdzie miejskim, na wniosek osób protestuj¹cych przeciwko
lokalizacji „wiatraków”.

Sfingowa³ napad i ugodzi³ siê no¿em



Tel. dy¿urny
694-089-733

Czekamy na wasze sygna³y
gazetagryficka@wp.pl
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Kazimierz Rynkiewicz

Mia³o
byæ taniej

SM „Nad Reg¹” w ubieg³ym roku
b¹dŸ na pocz¹tku tego roku okreœli³a
wszem i wobec, ¿e przetarg na wywózkê
œmieci komunalnych wygra³a firma Eko-
serwis z Trzebiatowa. Mia³o byæ taniej,
ale solidnie i by³o, ale siê skoñczy³o.

30 listopada pracownicy ZGK
rozwieŸli swoje pojemniki na œmieci i
ustawili obok tych z Eko-serwisu.
Pewnie by³ nowy przetarg i wygra³
ZGK. Bêdzie taniej. Zobaczymy. Po
podwy¿ce czynszu.                        M

Nic w ostatnich latach tak bardzo
nie poruszy³o gryficzan, jak sprawa
elektrowni wiatrowych w gminie.
Nawet obchody 10-lecia powstania
powiatów, hucznie obchodzone
przez samorz¹dowców na zamku w
P³otach. W tej sprawie zadzwoni³ do
redakcji czytelnik i powiedzia³:

- Ja w tej chwili pracujê, a oni tam
siê bawi¹. Pracujê po dwanaœcie
godzin dziennie, by utrzymaæ firmê.
Wypracowujê pieni¹dze, których
czêœæ muszê oddaæ na podatki. Oni
nie wypracowuj¹ ¿adnych pieniê-
dzy, wiêc za czyje pieni¹dze siê
bawi¹? Za moje. Przecie¿ ci ludzie
powinni byæ w pracy i coœ robiæ.
Myœli pan, ¿e wziêli wolne? W tym
dniu wezm¹ zarówno dietê jak i pen-
sjê w bud¿etówce, bo tam najczê-
œciej pracuj¹. Myœli pan, ¿e wypisz¹
sobie w tym dniu wolne w pracy? Ilu
wœród radnych jest przedsiêbior-
ców, którzy wiedz¹, sk¹d siê bior¹
pieni¹dze? Oni umiej¹ wydawaæ, ale
czyjeœ. Czy to w porz¹dku, ¿e my tu
pracujemy, a oni tam siê bawi¹? -
zasypa³ mnie pytaniami z wyraŸn¹
z³oœci¹ w g³osie. Nie oczekiwa³ od-
powiedzi. Chcia³ siê po prostu wy-
gadaæ. Te pytania domagaj¹ siê jed-
nak odpowiedzi. Czêsto zastana-
wiam siê, sk¹d w urzêdnikach ten
pêd do œwiêtowania w godzinach
pracy. Z urodzenia w komunie? Trze-
ba a¿ czekaæ na nowe pokolenie?
Widocznie tak.

PóŸniej pomyœla³em, ¿e z takimi
¿alami to powinieniem odsy³aæ do
Trybuna Ludu. Ta gazeta ma w na-
g³ówku has³o: „Oby g³os ludu nie sta³
siê ju¿ nigdy g³osem rozpaczy”. My
przecie¿ takiego has³a nie mamy, wiêc
czemu do nas? Ale gdy zajrza³em do
tej gazety i zobaczy³em zdjêcia z biby
na 10-lecie powiatu, to sta³o siê jasne,
¿e czytelnik nie móg³ dodzwoniæ siê
do tamtej redakcji, bo redakcja by³a
akurat na bibie, z ludem. A gdy w
dodatku przeczyta³em komentarz, bo
przecie¿ nie relacjê, ze spotkania w
sprawie wiatraków, to pomyœla³em, ¿e
pan Pawe³ Siatecki powinien ju¿ w
koñcu zmieniæ to has³o, bo to czysta
zgrywa z czytelników, a oni przecie¿
szybko wychwytuj¹ takie niuanse.
Jaki Trybun Ludu??? Trybun W³a-
dzy – i wszystko jasne.

Lekcja demokracji
po gryficku

Spotkanie w sprawie wiatraków
mia³o dla mnie dwa aspekty: meryto-
ryczny i techniczny. Najpierw ten
drugi. Burmistrz Andrzej Szczygie³
popad³ w rutynê. Nie wiem jak d³ugo
ju¿ urzêduje w tym budynku, ale
chyba za d³ugo, skoro nie dostrzeg³
przez te lata, ¿e sala konferencyjna,
s³u¿¹ca chyba jeszcze obradom
PZPR i „demokracji ludowej”, zupe³-
nie nie s³u¿y obecnej demokracji,
bez przymiotnika. Podczas takich
spotkañ powinno byæ wiêcej mikro-
fonów, bo ludzie wypowiadaj¹cy siê
z sali, nie zawsze chcieli przeciskaæ
siê przez ³awki. Burmistrz mówi³ do
mikrofonu, na stoliku mia³ drugi, a
ludzie nie mieli ¿adnego, wiêc nie
by³o ich s³ychaæ z ty³u sali. Dro-
biazg, ale œwiadczy o gospodarzu.
Sala wymaga przemeblowania. Trze-
ba zrobiæ „na krzy¿” dwa przejœcia
miêdzy fotelami; poziome i pionowe,
tak, by mo¿na by³o ³atwo poruszaæ
siê po sali. Wystarczy usun¹æ jeden
rz¹d foteli wzd³u¿ na œrodku i jeden
w poprzek na œrodku. Powstan¹
cztery kwarta³y z ³atwym dojœciem i
wyjœciem, bez przeciskania siê.
Dziwne, ¿e do tej pory stra¿ po¿arna
nie wymusi³a tych zmian, bo w razie
jakiegoœ zamieszania, ludzie potra-
towaliby siê. Trzeba te¿ usun¹æ
pierwszy rz¹d foteli, by by³o wiêcej
miejsca z przodu, bo po postawieniu
tam stolika, nie ma przejœcia. Lub te¿
zlikwidowaæ podest i przód rozwi¹-
zaæ bardziej funkcjonalnie.

Teraz do radnych; bo to oni po-
winni wymusiæ tê zmianê. Wszêdzie
w samorz¹dach radni na sesjach
zwracaj¹ siê do wyborców, urzêdni-
ków, zaproszonych goœci, oczywi-
œcie zachowuj¹c proporcje w sto-
sunku do prezydium rady. Przede
wszystki rozmawiaj¹ ze sob¹, bo to z
tej rozmowy wynikaj¹ wszelkie zapa-

daj¹ce tu decyzje. Obecnie radni i
pozostali siedz¹ do siebie plecami i
mówi¹ do dwóch osób (prezydium),
tak jak kiedyœ mówi³o siê do sekreta-
rza partii. Zwracanie siê do kogoœ za
plecami sprawia ju¿ pewn¹ trud-
noœæ. To lekka paranoja. Czas naj-
wy¿szy to zmieniæ. Dla wyborców.

I na koniec – fatalne œwiat³o po-
woduje w krótkim czasie znu¿enie i
zmêczenie. Nawet zdjêcia na tej sali
nie wychodz¹ dobrze.

Aspekt merytoryczny spotkania
wiatrakowego; mieszkañcy zainte-
resowani spraw¹ wykonali ogromn¹
pracê, jak¹ wczeœniej powinni wyko-
naæ radni. Sprawa pokaza³a, jak s³a-
by jest kontakt radnych z mieszkañ-
cami. A mo¿e nawet z rzeczywsto-
œci¹. Gdyby rok temu radni zdobyli
siê na tak¹ debatê lub rozeznali pro-
blem, dzisiaj by go nie by³o. Radni
nie musieli podejmowaæ uchwa³y o
zmianie w planie zagospodarowania
przestrzennego. Mogli powiedzieæ
potencjanelmu inwestorowi, ¿e nie
przewiduj¹ na tym terenie wiatraków
i nie bêd¹ zmieniaæ planu. Lub te¿
rozeznaæ sytuacjê i wydzieliæ tylko
œciœle okreœlony teren. Plan to nie
mebel, który mo¿na przesuwaæ i
zmieniaæ, kiedy nim siê znudzimy.
Je¿eli ktoœ kiedyœ okreœli³, ¿e bêdzie
tam np. agroturystyka, to ludzie kie-
ruj¹c siê tym zaczêli szukaæ miejsc do
budowy domów ze wzglêdu na te
w³aœnie warunki. A tu nagle ma na-
st¹piæ zmiana. Plany maj¹ zapewniaæ
stabilizacjê, bo inaczej po co je tak
nazywaæ. Radni mogli zrobiæ sobie
korepetycje, przychodz¹c na spo-
tkanie z mieszkañcami. Przysz³o tyl-
ko 5 lub 6 na 21 radnych. To chyba
ju¿ koniec. Wiêcej ta rada ju¿ chyba
z siebie nie wykrzesa.

Dy¿ury w redakcji;
         Gryfice, ul. Wa³owa 8/7
Poniedzia³ki, wtorki i œrody
w godz 13.00-15.00
(wejœcie od strony muru obronnego).

Tel. interwencyjny: 694-089-733
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W piœmie tym m.in. napisano:
„Budynek w/w (ul. Niepodleg³o-

œci 1-10) znajduje siê na obszarze
Starego Miasta, objêtym œcis³¹
ochron¹ konserwatorsk¹ Woje-
wódzkiego Konserwatora Zabyt-
ków, który musi udzieliæ zgody na
planowany podzia³ geodezyjny tere-
nu. Warunki stawiane przez Woje-
wódzkiego Konserwatora Zabyt-
ków w Szczecinie  nie pozwalaj¹ gmi-
nie Gryfice na rozpoczêcie niezbêd-
nych prac jednoczeœnie na terenie
ca³ego Starego Miasta. Obecnie
podobne prace prowadzimy  w kwar-
tale ulic: Wa³owa, Niepodleg³oœci,

SpóŸniona wizja lokalna

ks. Ruta. Wczeœniej wykonaliœmy
takie prace w rejonie ulic: Wojska
Polskiego, Bracka, Klasztorna i
Szewska, w kwartale: Wa³owa, Mic-
kiewicza, Niepodleg³oœci.  (…) nie je-
steœmy w stanie okreœliæ terminu
wykonania prac i mo¿liwoœci  naby-
cia zajmowanego lokalu mieszkalne-
go. Przypuszczamy, ¿e prace zostan¹
rozpoczête w roku 2000”.

Nie zosta³y podjête ¿adne prace.
Czas mija³, ludzie odchodzili, na
œwiat przychodzili nastêpcy, a w
kwartale ul. Niepodleg³oœci 1-10,
¿ycie zatrzyma³o swój bieg. Nikt i nic
nie wykupi³, choæ ka¿dy z mieszkañ-

ców na w³asny koszt mieszkania
udoskonala³.

Zarz¹dzaj¹ce tym terenem TBS
nie wykona³o najmniejszego nawet
remontu w tym kwartale. Ale to ju¿
przesz³oœæ. Wiosn¹ 2008 roku na
miescie pojawia siê plotka, ¿e ca³y
kwarta³ wykupi³a znana wówczas
spó³ka w Gryficach. Mówiono, ¿e
postawi¹ hotel i otworz¹ agencjê
towarzysk¹, niby potrzebn¹ w Gryfi-
cach i okolicy.

Plotka ¿y³a w³asnym zyciem, a
prê¿na spó³ka przesta³a formalnie
istnieæ, rozmna¿aj¹c siê na liczne
spó³ki-córki. Niemniej mieszkañcy
otrzymali wbrew sobie mieszkania
w wyremontowanym bloku po by-
³ych koszarach. W grudniu, tu¿
przed œwiêtami Bo¿ego Narodze-
nia, otrzymali klucze do nowych
mieszkañ. Na miejscu pozosta³o 5-
6 rodzin w oczekiwaniu na swoje
nowe lokum. Opuszczone domy od
razu uleg³y dewastacji, ze œcian i
dachów wyrywano wszystko, co
mo¿na by³o spieniê¿yæ lub spaliæ w
piecu. Tak zwyczajnie, na oczach
zarz¹dzaj¹cego t¹ substancj¹

mieszkaniow¹ i w³adzy miasta.
Kwarta³ œciœle chroniony decyzja-
mi konserwatora zabytków zamie-
nia³ siê w ruinê. W ostatniej dekadzie
listopada br. na miejscu zjawi³ siê
konserwator, by ustaliæ, co jeszcze
mo¿na uratowaæ, a co zburzyæ. Za-
proszony przez urzêdników na miej-
sce, pewnie siê zdumia³, ale przecie¿
nie mo¿e zmusiæ w³odarzy do remon-
tu ruin. I teraz bez wielkich zabiegów
wyrazi zgodê na rozbiórkê, podzia³
geodezyjny itd. Dzia³ki, albo ca³y
kwarta³, sprzedany zostanie w prze-
targu, a mieszkañcy Gryfic przez lata
jeszcze bêd¹ podziwiaæ postêpuj¹c¹
ruinê tego, co mog³o byæ atrakcj¹
turystyczn¹ - naprawdê stara zabu-
dowa Gryfic. Bo cokolwiek w tym
miejscu powstanie, atrakcj¹ ju¿ nie
bêdzie. Na wizycie konserwatora zy-
skaj¹ tylko trzy rodziny, które jesz-
cze w tym kwartale mieszkaj¹, a któ-
rym przydzia³ mieszkañ zastêpczych
uzale¿niono w³aœnie od jego wizyty.
Pozostaje pytanie - dlaczego nie za-
proszono go do oceny domów w
roku 2007, kiedy wszystko ¿y³o i
by³o zamieszka³e?                           M

By³ taki czas w 1999 roku, gdy jeden z mieszkañców
przy ul. Niepodleg³oœci z³o¿y³ w Urzêdzie Miejskim
wniosek o wykup mieszkania. Wraz ze swoj¹
rodzin¹ zajmowa³ lokal na piêtrze. Wiedzia³, ¿e
dzieci pójd¹ swoj¹ drog¹, a mieszkanie wystarczy
dla obojga do koñca dni. OdpowiedŸ na wniosek
otrzyma³ 20 wrzeœnia 1999 r., z Urzêdu Miejskiego
w Gryficach, a konkretnie z Referatu Rolnictwa,
Geodezji i Gospodarki Gruntami.
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Zakupiono ca³kowicie nowe
ksi¹¿ki – lektury obowi¹zkowe do
wszystkich klas, literaturê przed-
miotow¹, zestaw map do geografii,

Liceum Ogólnokszta³c¹ce „Równe
Szanse”

historii, plansze do chemii, fizyki,
biologii. Najwiêksz¹ jednak radoœæ
uczniom i nauczycielom sprawi³o
zakupienie tablicy interaktywnej.

Jest niew¹tpliw¹ pomoc¹ dy-
daktyczn¹. Do niej zosta³ zakupio-
ny program, a w³aœciwie portal –
nauczyciel pl. W nim praktycznie
ka¿dy nauczyciel ma materia³, któ-
ry mo¿e wykorzystaæ w czasie swo-
ich wyk³adów. Wyk³ady z chemii,
fizyki czy biologii s¹ na pewno
bogatsze w poszerzon¹ wiedzê i
przeprowadzane doœwiadczenia.
Materia³ naukowy jest te¿ ³atwiej
przyswajalny przez nasz¹ m³o-
dzie¿. Uczniowie z Plastyka maj¹
swoje programy, jak np. Historia
sztuki, gdzie bez fizycznej obecno-
œci w galeriach œwiata, poprzez
programy, s¹ w tych galeriach

LO „Równe Szanse” jest najm³odsz¹ ze
wszystkich tego typu szkó³ na terenie po-
wiatu gryfickiego. Ale nie o genezie po-
wstania ma byæ ta notka, ale o inwesty-
cjach poczynionych w tym roku. LO Równe
Szanse i Liceum Plastyczne wzbogaci³y siê
o tablicê interaktywn¹ i dwa zestawy multi
– medialne do biblioteki.

obecni. Podobnie jest z reklam¹
wizualn¹. Uczniowie mog¹ przygo-
towaæ w³asne projekty, które oce-
ni¹ nie tylko wyk³adowcy, ale i
koledzy czy kole¿anki z ³awki. Cza-
sem taka ocena jest surowsza, ni¿
wyk³adowcy, ale równie inspiruj¹-
ca do dalszego rozwoju.

- Mo¿na powiedzieæ, ¿e jeste-
œmy dumni z poczynionych inwe-
stycji. Mamy nadziejê, ¿e u³atwi¹
pracê wyk³adowcom, a uczniom
przysporz¹ dodatkowej wiedzy –
mówi informatyk pan Krzysztof
Adomat. Dyrektorem LO Równe
Szanse i Liceum Plastycznego jest
pani Halina Adomat.                    M

Ostatnio du¿o mówi³o siê
i pisa³o o witra¿ach
z koœcio³a w Dargos³awiu.
Mo¿na wiele! Ale te¿
niewiele nas to interesuje,
mimo i¿ panów z witra¿y
znamy, to jednak kpiæ ani
¿artowaæ z nich nie
zamierzamy. Prawdê znaj¹
oni i ksi¹dz. Inni domyœlaæ
siê mog¹ jak by³o i tyle.
Jedno jest pewne, ich by³y
pieni¹dze i na pewno
celem nie by³o wystawienie
swojej reputacji na drwiny.

Jednak w nawi¹zaniu do tej spra-
wy, mamy propozycjê. Na parkingu,
przy koœciele tzw. Ma³ym w Gryfi-
cach, parkingu wykonanym za pie-

S³owo o pamiêci
ni¹dze podatników gminy Gryfice, w
wysokoœci 70 tys. z³, znalaz³ siê ca³-
kiem ³adny g³az narzutowy. Propozy-
cja nasza jest taka – na g³azie umie-
œciæ tablicê pami¹tkow¹ dziêk-
czynn¹ za parking i inne alejki wokó³
koœcio³a, a na niej nazwiska burmi-
strza i radnych, bo pewnie nie pope³-
nimy b³êdu twierdz¹c, ¿e g³osowali
jednomyœlnie. Dwadzieœcia jeden
nazwisk plus nazwisko szefa tej dru-
¿yny powinno na tablicy siê znaleŸæ.
O ZGK te¿ mo¿na wspomnieæ, bo
zlecenie na tê pracê wykonali perfek-
cyjnie. ̄ eby proboszcza „mojej  pa-
rafii” zbytnio nie obci¹¿aæ, to w bu-
d¿ecie gminy jakieœ pieni¹dze na w/
w inwestycjê powinien znaleŸæ. O
czym warto pomyœleæ ju¿ dziœ i zare-
zerwowaæ pieni¹dze w projekcie bu-
d¿etu na rok 2010. Przy tym nale¿y
pamiêtaæ, ¿e dobrze jest zachowaæ w
pamiêci potomnych w³asn¹ dzia³al-
noœæ w rz¹dzeniu gmin¹. A tu w³aœnie
nadarza siê wyœmienita okazja.       R
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Ciekawostki z prac Zarz¹du Po-
wiatu w okresie od 19 paŸdziernika
do 19 listopada.

21 paŸdziernika Zarz¹d Powiatu
rozpatrzy³ wniosek Burmistrza Gry-
fic dotycz¹cy pokrycia czêœci kosz-
tów wykonania miejsc parkingo-
wych przy Urzêdzie. Ca³kowity koszt
wyniesie 14.231 z³ brutto. Powiat
mia³by pokryæ 25 proc. tej kwoty. 28
paŸdziernika podobny wniosek z³o-
¿ony przez Burmistrza Gryfic, ale do-
tycz¹cy dofinansowania inwestycji
polegaj¹cej na ociepleniu budynku
Urzêdu przy Placu Zwyciêstwa 37.
Koszt realizacji tego zadania w roku
bie¿¹cym wyniesie 100 tys. z³, a w
roku 2010 – 700 tys. z³. Udzia³ Powia-
tu wynosi 25 proc.

Kwotê 100 tys. z³ wykorzystano

Z prac Zarz¹du Powiatu
na przebudowê klatek schodowych
Urzêdu, które po wykonanej moder-
nizacji zyska³y na estetyce.

Przetargi w paŸdzierniku
W zwi¹zku z nieskutecznym

przetargiem na sprzeda¿ nierucho-
moœci po³o¿onej w Rewalu, przy ul.
Klifowej, Zarz¹d postanowi³ o og³o-
szeniu kolejnego przetargu na zby-
cie przedmiotowej nieruchomoœci i
ustali³ cenê wywo³awcz¹ na kwotê
2.781 tys. z³.

W wyniku przeprowadzonego
przetargu dzia³ek po³o¿onych w Rzê-
skowie, spoœród szeœciu dzia³ek
sprzedane zosta³y dwie:  nr 424/14, za
cenê 54.072 z³ oraz  nr 424/15, za cenê
50.400  z³.

Zarz¹d zdecydowa³ o og³oszeniu

kolejnego przetargu na sprzeda¿
kolejnych dzia³ek.

4 listopada na 150 posiedzeniu
Zarz¹d podj¹³ i skierowa³ do Rady
Powiatu projekt uchwa³y, w sprawie
zwolnienia od obowi¹zku realizacji
tygodniowego, obowi¹zkowego
wymiaru zajêæ Dyrektora Szkó³ Po-
nadgimnazjalnych im. W. Witosa w
P³otach. Zgodnie z Kart¹ Nauczy-
ciela, organ prowadz¹cy mo¿e w
uzasadnionych przypadkach zwol-
niæ dyr. szko³y w ca³oœci lub w czêœci
od obowi¹zków realizacji pensum,
jeœli warunki funkcjonowania szko-
³y powoduj¹ znaczne zwiêkszenie
zadañ dyrektora. 1 listopada 2009r.
ZSP w P³otach rozpoczyna realizacjê
projektu „Dobry zawód oknem na

œwiat” wartoœci 625 tys. z³, co w pe³ni
uzasadnia zwolnienie.

Przetargi
W kolejnym przetargu sprzeda-

no dzia³ki po³o¿one w Rzêskowie o
nr: 424/35 za cenê 58.920 z³ oraz dzia³-
kê 424/36 za cenê 58.920 z³. Dalsze
przetargi w toku.

16 listopada Zarz¹d zatwierdzi³
wynik przetargu na „Pe³nienie funk-
cji In¿yniera Kontraktu przy moder-
nizacji dróg powiatowych w Gryfi-
cach ul. Mickiewicza, Niepodleg³o-
œci, Koœcielna, Wojska Polskiego,
Bracka”. Wp³ynê³y 4 oferty. Komisja
przetargowa wybra³a ofertê najko-
rzystniejsz¹ cenowo – Komplet In-
west s.j. z Gorzowa Wielkopolskiego
za cenê 93.500,01 brutto.

55-letni mieszkaniec powiatu
gryfickiego upozorowa³ napad ra-
bunkowy na samego siebie i ugodzi³
siê no¿em w klatkê piersiow¹.

Do zdarzenia dosz³o w ubieg³y
pi¹tek, oko³o godz. 9.30. Pokrzyw-
dzony powiadomi³ Policjê, i¿ zosta³
napadniêty przez dwóch niezna-
nych m³odych mê¿czyzn. Jeden z
nich mia³ mu zadaæ  cios no¿em w
klatkê piersiow¹ oraz dokonaæ kra-
dzie¿y portfela z zawartoœci¹ pieniê-
dzy, w kwocie 3 tys. z³otych.

Na miejsce zdarzenia, oprócz
mundurowych, przyby³o tak¿e po-
gotowie ratunkowe, które przewio-
z³o poszkodowanego do szpitala.

Sfingowa³ napad
i ugodzi³ siê no¿em

Doznana rana w wyniku zadanego
ciosu no¿em uszkodzi³a p³uco i mê¿-
czyzna natychmiast zosta³ poddany
operacji. Jego ¿yciu nie zagra¿a nie-
bezpieczeñstwo.

Policjanci natychmiast przyst¹-
pili do czynnoœci zmierzaj¹cych do
ustalenia szczegó³owego przebiegu
ca³ego zdarzenia. W toku prowadzo-
nych czynnoœci poddano pod w¹t-
pliwoœæ pewne fakty podawane przez
pokrzywdzonego. Teraz ju¿ wiado-
mo, ¿e mê¿czyzna ca³¹ historiê wymy-
œli³. Przyzna³ siê do tego nastêpnego
dnia, w trakcie rozmowy z policjanta-
mi. Jako powód ca³ej historii poda³
problemy finansowe.                   (kp)

Mieszkaniec ul. Niepodleg³oœci
pan Jerzy K., ten któremu deszcz pada³
wprost na tapczan, otrzyma³ pokój w
mieszkaniu socjalnym, z u¿ywalno-
œci¹ kuchni. Twierdzi, ¿e jest dobrze, w

Œladami naszych interwencji

pokoju ma ciep³o, ogrzewanie elek-
tryczne, a we wspólnej kuchni swoje
miejsce te¿ znajdzie. Cieszy fakt, ¿e
przed nadejœciem zimy pan Jerzy
otrzyma³ inne, ni¿ mia³, lokum.          M

Wyrok

Wyrok
S¹d Rejonowy w Gryficach wyrokiem z dnia 10.11.2009 r. sygn. akt

II K 988/09, skaza³

Janusza Sienkiewicza
 na karê 4 miesiêcy pozbawienia wolnoœci, której wykonanie za-

wieszono na okres próby 3 lat, orzeczono zakaz prowadzenia wszel-
kich pojazdów mechanicznych i rowerowych w ruchu l¹dowym na
okres 2 lat, zarz¹dzono podanie wyroku do publicznej wiadomoœci
przez og³oszenie go w czasopiœmie lokalnym, za przestêpstwo z art.
178 a par. 2 kk polegaj¹ce na tym, ¿e w dniu 7 czerwca 2009 r. o godz.
8.50 w miejscowoœci Gryfice na ul. Niechorskiej po drodze publicznej
kierowa³ rowerem znajduj¹c siê w stanie nietrzeŸwoœci posiadaj¹c w
wydychanym powietrzu alkohol d¹¿¹cy do stê¿enia 0,60 mg/dm
szeœc.

S¹d Rejonowy w Gryficach wyrokiem z dnia 12.11.2009 r. sygn. akt II
K 646/09, skaza³

Piotra Krasiñskiego
 na karê 6 miesiêcy pozbawienia wolnoœci, orzeczono zakaz prowadze-

nia wszelkich pojazdów mechanicznych i rowerowych w ruchu l¹dowym
na okres 10 lat, zarz¹dzono podanie wyroku do publicznej wiadomoœci
przez og³oszenie go w czasopiœmie lokalnym, za przestêpstwo z art. 178
a par. 2 kk w zb. z art. 244 kk w zw. z art. 64 par. 1 kk polegaj¹ce na tym, ¿e:
„w dniu 25 lutego 2009 r. na trasie Otok – Zacisze, w ci¹g piêciu lat po
odbyciu co najmniej szeœciu miesiêcy kary pozbawienia wolnoœci za
pope³nienie umyœlnego przestêpstwa podobnego orzeczonej wyrokiem
Sadu Rejonowego w Gryficach z dnia 08 czerwca 2006 r. za czyny z art. 178
a par. 2 kk w zb. z art. 244 kk w zw. z art. 11 par. 2 kk w rozmiarze 10 miesiêcy
pozbawienia wolnoœci i odbytej w okresie od 22 sierpnia 2006 r. do 22
grudnia 2006 r. i od 22 grudnia 2007 r. do 27 marca 2008 r., kierowa³ rowerem
w stanie nietrzeŸwoœci siêgaj¹cym 0,70 mg/ dm szeœc. alkoholu w wydy-
chanym powietrzu, nie stosuj¹c siê jednoczeœnie do orzeczonego wobec
niego wskazanym wy¿ej wyrokiem S¹du Rejonowego œrodka karnego
zakazu prowadzenia wszelkich pojazdów rowerowych w ruchu l¹dowym.

Z „Bronxu” do ciep³ego
pokoiku
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Pisaliœmy o zagro¿eniu, jakie
stwarza³y opuszczone szopy, ko-
mórki itp. na zapleczu budynków
mieszkalnych przy ul. Niepodleg³o-
œci.

Widaæ i TBS doszed³ do wnio-
sku, ¿e zagro¿enie istnieje i w minio-
nym tygodniu zleci³ rozbiórkê popê-
kanych œcian. Tak d³ugo, jak uwa¿a-

Rumowisko
no, ¿e jakaœ ceg³a mo¿e na czyj¹œ
g³owê polecieæ, mury rozbierano,
jednoczeœnie wywo¿¹c gruz. Kiedy
uznano, ¿e zagro¿enia ju¿ nie ma,
prace przerwano i pewnie tak zosta-
nie do wiosny. A póŸniej? PóŸniej
resztê rozbior¹ i bêdzie œwiêty spo-
kój. Z ostatniej chwili – 1 grudnia
rozpoczêto wywózkê gruzu.         M

Na terenie powiatu i przy dro-
gach powiatowych rozmieszczono
15 tablic typu reklamowego, zwa-
nych te¿ bilbordami.

Na 143 posiedzeniu Zarz¹du Po-
wiatu, 24 wrzeœnia, podjêto uchwa-
³ê, na mocy której uruchomiono re-
zerwê ogóln¹ Zarz¹du na kwotê 30
tys. z³. Jednoczeœnie zwiêkszono
plan wydatków ZDP w Gryficach o
tak¹ kwotê, z przeznaczeniem na za-
kup tablic informacyjnych. Na kolej-
nym posiedzeniu, 14 paŸdziernika,
Zarz¹d przyj¹³ i skierowa³ do Rady
Powiatu projekt uchwa³ w sprawie
zmiany uchwa³y nr XXV/189/08
Rady Powiatu Gryfickiego oraz
zmian w bud¿ecie powiatu na 2009 r.
Czytamy tam: zwiêksza siê plan wy-
datków ZDP w Gryficach o kwotê 32
tys. z³ z przeznaczeniem na zakup ta-
blic informacyjnych. Tablice infor-
macyjne kosztowa³y, jak wynika z
podjêtych decyzji - 62 tys. z³.

Jak wynika z informacji ZDP, ta-
blice maj¹ powierzchniê 10 mkw. 8
postawiono w Gryficach, 3 w Trze-
biatowie, 2 w P³otach oraz po jednej

S¹ tablice reklamowe

w Karnicach i Mrze¿ynie.
Od 9 listopada nawo³uj¹ nas,

mieszkañców powiatu gryfickiego,
do pamiêci o bohaterach przesz³o-
œci. Za dzieñ albo dwa bêd¹ do uro-
czystych obchodów dnia œw. Miko-
³aja, póŸniej Œwi¹t Bo¿ego Narodze-
nia. Byæ mo¿e te¿ z bilbordów po-
p³yn¹ ¿yczenia œwi¹teczne od staro-
sty, burmistrzów i wójtów.

Przyjdzie Nowy Rok i nowe
¿yczenia i tak bêd¹ nam ¿yczyæ i
przypominaæ, o czym mamy pamiê-
taæ. A¿ w koñcu zakomunikuj¹, na
kogo mamy g³osowaæ w wyborach
samorz¹dowych. Niektórzy speku-
luj¹, ¿e na tych bilbordach zawiœnie
reklama tylko jednej opcji i ju¿
wiedz¹ nawet jakiej.

Póki co, ZDP wynajmuje po-
wierzchniê firmom. Istnieje mo¿li-
woœæ zajêcia ca³ej powierzchni, ale
te¿ po³owy lub æwiartki, pod warun-
kiem znalezienia chêtnych na pozo-
sta³¹ czêœæ. Warunkiem zajêcia miej-
sca na tablicy jest z³o¿enie wniosku
o zezwolenie na zajêcie pasa drogo-
wego.                                               M

Zbli¿a siê czas zakoñczenia bu-
dowy najwiêkszej i - jak siê wydaje  -
najpiêkniejszej kamienicy w Gryfi-
cach. Powsta³a przy skrzy¿owaniu
ul. Niepodleg³oœci i Mickiewicza. W
czêœci naro¿nej swoje lokum znaj-
dzie kolejna w naszym mieœcie apte-
ka. W opinii mieszkañców zyska³a
ju¿ akceptacjê, choæ jeszcze nie dzia-
³a. Inwestorem i jednoczeœnie wyko-
nawc¹ jest osoba prywatna i bez
wyraŸnej zgody nazwiska nie poda-

Nowe i piêkne

jemy. Wiadomo jednak, ¿e na pewno
jest gryficzaninem. Jedyne, co po-
zbawia uroku ten piêkny budynek,
to rachityczne lipy i ¿elbetonowe
s³upy do przesy³u energii elektrycz-
nej. Ale przed nami przebudowa ulic
Mickiewicza i Niepodleg³oœci. Jest
nadzieja, ¿e usychaj¹ce lipy zostan¹
wyciête, a energia elektryczna po-
p³ynie przewodami ziemnymi. Do-
piero wtedy poznamy piêkno po-
wsta³ej kamienicy.                          M

Gryficki Dom Kultury zaprasza
do wziêcia udzia³u w wernisa¿u wy-
stawy fotograficznej „¯ycie, nie
œmieræ” pana Krzysztofa Motyki,
poœwiêconej XII Zjazdowi Absol-
wentów Chrzeœcijañskiego Oœrod-
ka Leczenia Uzale¿nieñ Teen Chal-
lenge w £êkini Broczynie.

Autor zdjêæ, jest liderem grupy
Coffee House w Szczecinie. Grupa,
jakich wiele jest w Polsce. Wszystkie
one staraj¹ siê dotrzeæ do osób, któ-
re s¹ w beznadziejnej sytuacji, z
Dobr¹ Nowin¹, o realnej zmianie,
która jest mo¿liwa dla tych, którzy

GDK zaprasza na wystawê

Krzysztofa Motyki
„¯ycie, nie œmieræ”

znajd¹ siê na mocnym ¿yciowym
fundamencie.

Pragnieniem autora jest, aby
wystawa „¯ycie, nie œmieræ”sta³a siê
zapisem, który przyczyni siê do roz-
powszechniania przekonania, ¿e
zmiana jest mo¿liwa – zmiana od
beznadziejnoœci do wartoœciowego
¿ycia, takiego, które inspiruje Chry-
stus.

 Wernisa¿ wystawy odbêdzie siê
4 grudnia w kawiarni Gryfickiego
Domu Kultury w Gryficach o godzi-
nie 10.00. Wstêp wolny zapraszamy.
Wystawê mo¿na ogl¹daæ do 18
grudnia br.                                     (o)
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Przypomnijmy, ¿e sprawa
„wiatrakowa” rozpoczê³a siê
jeszcze w 2008 roku, a dopie-
ro teraz dosz³o do „konsulta-
cji” na ten temat z mieszkañ-
cami. Nasza gazeta pisa³a o
problemie przez ostatnie trzy
miesi¹ce. Pozosta³e lokalne
media milcza³y, udaj¹c, ¿e go
nie ma. Mieszkañcy okolic, w
których mia³yby stan¹æ elek-
trownie wiatrowe, dopiero
niedawno zorientowali siê, co
chce im zafundowaæ gryficka
w³adza. Dopiero pod napo-
rem ich ¿¹dañ burmistrz An-
drzej Szczygie³ zdecydowa³
siê na spotkanie z nimi. Do-
sz³o do niego w œrodê, 25 listo-
pada, w urzêdzie miejskim.
Na spotkanie przysz³o ponad
stu mieszkañców.

Kontrowersje
Ju¿ ta data wywo³a³a pierwsze

kontrowersje, gdy¿ – jak przypo-
mnia³a pani Marzena Loduchowska
– burmistrz wczeœniej uprawni³ Ko-
mitet Protestacyjny do wyznaczenia
tej daty, a gdy zosta³a wyznaczona,
zmieni³ j¹ na niekorzystny dla zainte-
resowanych termin.

Druga kontrowersja wynik³a z
przyjazdu na to spotkanie przedsta-
wicieli firmy EPA (przyby³o a¿ szeœæ
osób), bo to ona chce postawiæ w
gminie elektrownie wiatrowe. Do-
mniemywali, ¿e zaprosi³ ich bur-
mistrz, chocia¿ oni chcieli rozmawiaæ
z gryfickimi w³adzami, nie uznaj¹c tej
firmy za stronê w sprawie, co zreszt¹
wyrazili w piœmie do burmistrza ju¿
pod koniec paŸdziernika. Przypo-
mnia³a o tym w swoim wyst¹pieniu
pani Irena Szabunia-Semczuk.

- W naszym przekonaniu inwe-
stor nie jest stron¹, która mog³aby
uczestniczyæ w naszym proteœcie, ze
wzglêdu na diametralnie ró¿ne sta-
nowisko dotycz¹ce elektrowni wia-
trowych, ewidentnie godz¹ce w in-
teresy mieszkañców gminy Gryfice.
- mówi³a. Zacytowa³a równie¿ pismo
EPA z 9 listopada, skierowane do
burmistrza, przewodnicz¹cego rady
i so³tysów: „Jako inwestor przygoto-
wywanej w okolicach miejscowoœci
Stawno, Lubieszewo i Rotnowo in-
westycji chcia³bym poinformowaæ,
i¿ przygotowany przez nasz¹ firmê
projekt zak³ada budowê 12 elektrow-
ni wiatrowych...” - i stwierdzi³a: -
Wypada podkreœliæ, i¿ inwestorem
nazywaæ mo¿na tylko tego, kto ma

Wiatraki – pod naporem mieszkañców dosz³o do spotkania

Burmistrz Szczygie³
prawomocn¹ decyzjê zatwierdzaj¹c¹
projekt budowlany i udzielaj¹c¹ po-
zwolenia na budowê, a nie tego, kto
tym inwestorem dopiero chce byæ. -

Gdy na pocz¹tku burmistrz An-
drzej Szczygie³ przedstawi³ porz¹dek
spotkania i uj¹³ w nim wyst¹pienie
przedstawicieli EPA, pani Irena Sza-
bunia-Semczuk poprosi³a, w imieniu
protestuj¹cych, by wyprosiæ ich ze
spotkania.

- My tê rozmowê traktujemy œci-
œle, jako rozmowê organów gminy z
mieszkañcami. - powiedzia³a. Obec-
ni poparli ten postulat oklaskami.
Ktoœ stwierdzi³, ¿e firma przyjecha³a
lobbowaæ, a na to zebrani zgody nie
wyra¿aj¹. Burmistrz broni³ formu³y
spotkania otwartego i obecnoœci na
nim przedstawicieli firmy. Dosz³o do

ostrej wymiany zdañ pomiêdzy stro-
nami. W koñcu ustalono, ¿e mog¹ oni
zostaæ na sali i przys³uchiwaæ siê.

Burmistrz – nie jestem
stron¹!

Burmistrz Andrzej Szczygie³,
otwieraj¹c spotkanie, wyjaœni³ swo-
je stanowisko.

- Prawo nak³ada na samorz¹dy
jasno okreœlone obowi¹zki. Chodzi o
uzgodnienie dokumentów plani-
stycznych, decyzji œrodowisko-
wych i prowadzenie konsultacji spo-
³ecznych. - powiedzia³. Powo³uj¹c
siê na artyku³ w gazecie prawnej
stwierdzi³, ¿e to inwestorowi winno
zale¿eæ na tym, aby ze spo³eczeñ-
stwem u³o¿yæ siê, bo idzie na wspó³-
pracê na 20 – 30 lat.

- Po to potrzebna jest debata, aby
porozmawiaæ o zagro¿eniach, ewen-
tualnie powiedzieæ – tak lub nie da-
nej inwestycji. W³adza gminy Gryfi-
ce nie jest stron¹ w tym procesie

inwestycyjnym. To nie burmistrz jest
winien, ¿e rozpoczyna procedurê
planistyczn¹. To nie jest winna rada,
¿e ten temat podjê³a. W przepisach
jest okreœlone, ¿e na wniosek inwe-
stora burmistrz ma obowi¹zek rozpo-
cz¹æ procedurê planistyczn¹, czyli
rozpocz¹æ zmiany w planie zagospo-

darowania przestrzennego. Wasze
„nie” musi byæ uwzglêdnione. Ale w
moim odczuciu trzeba rozwa¿yæ, na
ile nam energetyka wiatrowa prze-
szkadza, gdzie powinna byæ zlokali-
zowana, czy w ogóle mamy tereny w
gminie do lokalizacji. Je¿eli z doku-
mentów bêdzie wynikaæ, ¿e nie
mamy, to nie bêdzie. Natomiast mó-
wienie – nie, bo nie, to chyba jest nie
tak. Nie dajmy siê zwiariowaæ, ¿e
burmistrz jest winien temu albo ¿e
wszystko mo¿e. Przepisy prawa s¹
czytelne, okreœlone, natomiast rada
miejska, a myœlê, ¿e mamy rozs¹dn¹

Protest „wiatrakowy” rozla³ siê na ca³¹
gminê gryfick¹. Skrzêtnie do tej pory
skrywana sprawa, tak¿e przez lokalne
proburmistrzowskie media, nabrzmia³a i
ju¿ d³u¿ej nie da³o siê o niej milczeæ. Jak
bardzo nabrzmia³a, œwiadczy³a tempe-
ratura spotkania, do jakiego dosz³o w
urzêdzie miejskim, na wniosek osób
protestuj¹cych przeciwko lokalizacji
„wiatraków”.

Marzena Loduchowska i Irena Szabunia-Semczuk

Firma EPA przys³a³a a¿ 6 przedstawicieli
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– nie jestem stron¹!
radê, podejmie tak¹ decyzjê, która
bêdzie satysfakcjonowaæ pañstwa,
ale trzeba daæ równie¿ szansê tym
inwestorom, którzy gdzieœ tam chc¹
zaistnieæ. Interes wspólny musi byæ
uszanowany. Nie oskar¿ajmy siê na-
wzajem. Nikt nie podj¹³ decyzji, ¿e te
wiatraki maj¹ stan¹æ. To zale¿y od
uzgodnieñ i woli spo³eczeñstwa, po-
przez radê, bo to ona podejmie decy-
zjê w g³osowaniu. - powiedzia³ bur-
mistrz. Tu jednak rodzi siê pytanie –
jak rada bêdzie podejmowaæ decyzjê,
je¿eli radnych to nie interesuje. Na
sali by³o ich zaledwie czworo lub piê-
cioro, przy 21-osobowym sk³adzie.

Wiatraki jak Hosso?
- Jak szanuje pan interes miesz-

kañców tego miasta, pokaza³ pan to
bardzo wyraŸnie przy budowie galerii
Hosso, gdzie podobne konsultacje
by³y zwo³ywane. Tak ¿e panie burmi-
strzu, proszê naprawdê nie pozwalaæ
sobie na takie wybiórcze zastosowa-
nie wycinków prasowych, bo to na-
prawdê jest powa¿ne zagadnienie.
Dlatego to, na co pan tutaj sobie
pozwala, to pan chyba nie traktuje
powa¿nie mieszkañców. - skomento-
wa³ ten wywód pan Grzegorz Burcza.

Burmistrz obieca³,
¿e zablokuje, ale...

Pani Marzena Loduchowska,
szefuj¹ca Komitetowi Protestacyj-
nemu, przypomnia³a s³owa burmi-
strza, wypowiedziane w jego gabi-
necie do cz³onków Komitetu. - Za-
blokujê inwestycjê elektrowni wia-
trowych, tak samo jak zablokowa³em
budowê œwianiarni w Smolêcinie.
Nie pozwolê, ¿eby na naszej ziemi
obcy inwestor zarabia³ kasê. - Mam
to nagrane – powiedzia³a kobieta.

- Nie wycofujê siê z tego co powie-

dzia³em. Tak, to prawda. Wcale mi nie
zale¿y na tym, bo nie mam zwi¹zanych
r¹k, tak jak ktoœ mi tu pokazywa³.
Tylko dajmy inwestorowi szansê
pokazania swoich zalet, a wy pañ-
stwo oceñcie, czy to s¹ zalety, czy to
s¹ wady. - powiedzia³ burmistrz.

Po takiej deklaracji spotkanie
mog³oby siê zakoñczyæ, ale zbyt d³u-
gie by³o milczenie w tej sprawie i
naros³o zbyt wiele niedomówieñ, by
ta deklaracja usatysfakcjonowa³a
zebranych.

Zmiany w studium
Przebieg wykonanych czynno-

œci i wdro¿onych do tej pory proce-
dur przedstawi³ naczelnik Tyburski.
Po nim wykonan¹ ju¿ pracê nad
zmianami w studium oraz procedurê
obowi¹zuj¹c¹ w tym zakresie przed-
stawi³ projektant Piotr Kowalski,
który na zlecenie gminy przygoto-
wuje zmiany w miejscowym planie
zagospodarowania przestrzenne-
go. Okaza³o siê, ¿e rozpoczêto ju¿
zmiany dla trzech lokalizacji elek-

trowni wiatrowych. Gdy zacz¹³ po-
kazywaæ na planszy tereny wokó³
Gryfic, wyznaczone pod wiatraki,
wymieniaj¹c Oœciêcin, Smolêcin,
£opianów, Rotnowo i Stawno, ktoœ
z sali krzykn¹³ – Bêdzie szybciej, jak
pan poka¿e, gdzie ich nie bêdzie. -
czym wywo³a³ weso³oœæ na sali.

Projektant mówi³ o obowi¹zku
uzgodnienia zmian z ró¿nymi instytu-
cjami, dopuszczalnym poziomie de-
cybeli, odleg³oœci wiatraków od za-
budowañ, wraz ze stref¹ oddzia³ywa-
nia, gdzie bêdzie zakaz zabudowy itp.

- Na tym etapie trzeba rozmawiaæ,
a decyzja ostateczna nale¿y do rady,
bo to nie jest tak, ¿e pan projektant
przygotuje taki projekt uchwa³y, a
rada podniesie nad tym rêkê. Jeœli w
przekonaniu radnych to bêdzie nie-
zgodnie z oczekiwaniami mieszkañ-
ców, to myœlê, ¿e radni potrafi¹ wie-
dzieæ, jak siê przy takim projekcie
zachowaæ. - powiedzia³ burmistrz.

Uchybienia
w procedurze, czyli...
postêpowanie zostanie
uchylone?

G³os zabra³a pani Irena Szabunia-
Semczuk, która fachowo wychwyci-
³a b³êdy i uchybienia w dotychczas
przeprowadzonej procedurze „wia-
trakowej”. Najpierw wykaza³a, ¿e
burmistrz nie mo¿e legalnie prowa-
dziæ konsultacji w ¿adnej sprawie w
gminie, gdy¿ dzia³a na podstawie
uchwa³ Rady Miejskiej, a ta nie pod-
jê³a uchwa³y, która okreœla³aby zasa-
dy i tryb przeprowadzania konsulta-
cji z mieszkañcami gminy – i to bez
wzglêdu na temat, którego konsulta-
cje mia³yby dotyczyæ. Brak takiej
uchwa³y potwierdzi³a 23 listopada w
biurze Rady Miejskiej.

Podwa¿a³a równie¿ stan prawny
uchwa³y Rady Miejskiej z 31 marca
br. Wyst¹pi³a 5 listopada o jej ocenê
do przewodnicz¹cego Rady Miej-
skiej Stanis³awa B³ysza, ale do dnia,
w którym odbywa³o siê spotkanie,
nie otrzyma³a odpowiedzi.

- Sprawa ta z urzêdniczego punk-
tu widzenia wydawa³a siê byæ
spraw¹ bardzo prost¹ i oczywist¹. -
skomentowa³a brak odpowiedzi w
tak d³ugim czasie. Obecny na spo-
tkaniu przewodniczacy B³ysz za-
pewni³, ¿e uchwa³a ma moc prawn¹,
a odpowiedŸ otrzyma na dniach.

Zarzuci³a równie¿ wadliwoœæ
prowadzonej procedurze plani-
stycznej, poprzez pominiêcie w
og³oszeniu o wszczêciu dzia³añ pla-

nistycznych wiele miejscowoœci
gminy Gryfice, co wprowadzi³o w
b³¹d mieszkañców co do obrêbów,
których zmiana mia³aby dotyczyæ.

- Czy ma pan w¹tpliwoœæ, ¿e pro-
cedura jest niewa¿na – zapyta³a pro-
jektanta. - Przejrzymy to... - powie-
dzia³ zmieszany projektant. - Ta pro-
cedura bêdzie oceniana i je¿eli pope³-
niliœmy jakikolwiek b³¹d, wynikaj¹cy
z ustawy, to albo siê cofniemy albo
zostanie uchylone to wszystko. -

- Nie tu jest istotna sprawa. -
burmistrz próbowa³ broniæ siê przed
zarzutami merytorycznymi dotycz¹-
cymi procedury. Pani Irena Szabiu-
nia-Semczuk podejmuj¹c ten w¹tek
zak³ada³a – jak mo¿na siê domyœlaæ
- ¿e b³êdy proceduralne spowoduj¹,
¿e dalsze dzia³alnia w tej sprawie
stan¹ siê bezprzedmiotowe i tym
samym sprawa wiatraków zakoñczo-
na. Burmistrz najwyraŸniej ucieka³
od tego tematu, kieruj¹c uwagê na
ogóln¹ dyskusjê o wiatrakach. - Mi
siê wydaje, ¿e istota sprawy polega
na tym, ¿e rada da³a przyzwolenie
burmistrzowi na rozpoczêcie pisania
tej mapy wirtualnej wiatraków i gdy
tam mapa siê pojawi, to proszê bar-
dzo – rada podejmuje decyzjê. O to
w moim odczuciu idzie. Dlatego bym
prosi³, by g³osy by³y takie, czy jest
wola mieszkañców, ¿eby w ogóle
mówiæ w Gryficach, ¿e elektrownie
wiatrowe maj¹ sens, a jeœli maj¹, to w
jakiej odleg³oœci od zabudowañ itd.
Dzisiaj choæby by³y nawet jakieœ
b³êdy proceduralne, to ten siê nie
myli, co nic nie robi. Mo¿emy poka-
zywaæ, ¿e tu przecinka brakuje, a tam
jest b³¹d ortograficzny, ale chyba nie
sedno w tym. Jest w tym, czy my
chcemy, czy nie chcemy, ¿eby te
wiatraki u nas by³y, bo nigdy nie jest
za póŸno. I ta debata nie jest za póŸ-
no. - powiedzia³ burmistrz Szczygie³.

- To akurat mnie przera¿a. - skwi-
towa³a stosunek burmistrza do prze-
strzegania prawa pani Szabunia-
Semczuk.

W dalszej czêœci spotkania g³os
na temat zagro¿eñ dla biocenozy
gminy, spowodowanej ewentualn¹
budow¹ wiatraków, przedstawi³a
pani Marzena Loduchowska. Cieka-
we by³o równie¿ wyst¹pienie lekarza
laryngologa pana WoŸnego, który
posiadaj¹c wnikliw¹ wiedzê na te-
mat wiatraków przedstawi³ dzisiej-
szy stan wiedzy na ten temat oraz
zagro¿enia wynikaj¹ce z ich funkcjo-
nowania. Ich g³osy i inne przedsta-
wimy w nastêpnym numerze.  KAR

Projektant
Piotr Kowalski

Radni Jan Major i Krzysztof Tokarczyk
przys³uchuj¹ siê dyskusji
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Og³oszenie mo¿na nadaæ emailem: wppp1@wp.pl
(wp³ata na konto)

PKO BP Oddzia³ 1 w £obzie
72 1020 2847 0000 1502 0067 0927

OG£OSZENIA DROBNE

MIESZKANIAINNE NIERUCHOMOŒCI

Powiat ³obeski Powiat ³obeski
Sprzedam mieszkanie w £obzie na
parterze, 2 pokoje, kuchnia, WC,
³azienka, piwnica, pow. 44,5 mkw.
Tel. 607 340 986.

Sprzedam mieszkanie w £obzie z
gara¿em (kana³), w³asnoœciowe
bezczynszowe, ogrzewanie eta¿o-
we gazowe. Tel. 602 434 743.

Powiat ³obeski
Sprzedam dzia³kê rekreacyjno-bu-
dowlan¹ z ma³ym domkiem z we-
rand¹ w uroczym miejscu w okoli-
cach Starej Dobrzycy. Cena 38 tys.
z³. Tel. 913 952 188.

Sprzedam dom w K¹kolewicach z
zabudowaniem na dzia³ce o pow.
24,800 mkw. Cena do uzgodnie-
nia. Tel. 091 397 19 79.

Tanie meble KA – MAR – du¿y wybór
mebli u¿ywanych (IKEA, HOFF-
NER...), atrakcyjne ceny. Zaprasza-
my do sklepu £obez ul. Bema (by³y
plac POM). Tel. 885 310 483.

Sprzedam drewno kominkowe.
Tel. 889 456 197.

Korepetycje – matematyka. Tel.
504 389 130.

Matematyka, muzyka u¿ytkowa, fizy-
ka – nauczyciel domowy. Tel. 091
397 42 04 po godzinie 20.00.

Tanio sprzedam ciuszki dzieciêce
12-18 m-cy, do obejrzenia w Rado-
wie Ma³ym. Tel. 508 591 529.

Sprzedam biurko o wym. 100 cm x
50 cm (cena 120 z³), 2 ³awy (140 z³/
szt.), szafkê na buty (cena 80 z³). Tel.
508 591 529.

Sprzedam drewno opa³owe, su-
che, sosnowe, odpad poproduk-
cyjny w postaci klepek d³ugoœci 20-
40 cm. Tel. 727-666-385.

Zespó³ muzyczny na wesela. Tel.
604221339.

Region

Wystrój sal weselnych balonami i
nie tylko. Tel.503 045 960.

US£UGI

Region

Wideofilmowanie. Tel. 605 732
267.

Dywanopranie, sprz¹tanie biur i
mieszkañ, pranie tapicerki samo-
chodowej (osobowe, busy, ciê¿a-
rówki, tiry). Tel. 604 373 143.

Czyszczenie poœcieli we³nianej la-
nolin¹. Tel. 0 604 373 143.

ROLNICTWO

Wypo¿yczalnia przyczepek.
£obez. Tel. 503 560 756.

MOTORYZACJA

Sprzedam dzia³kê 0,51 ha, spokoj-
na okolica, w Zaleszczycach (kolo-
nia). Tel. 692 001 603.

Poszukuje lokalu o pow. 30 ,kw. w
P³otach lub Gryficach. Tel. 605 396
078.

Powiat gryficki

T³umacz przysiêg³y jêzyka nie-
mieckiego: £obez, ul. Warcis³a-
wa 2 (Os. Ksi¹¿¹t Pomorskich).
Tel. 091 397 59 24, 505 972 167.

Sprzedam mieszkanie 4 pokojowe
71 mkw. w Drawsku Pom. ul. Mic-
kiewicza. Cena 180 tys. z³. Tel. 501
566 259, 604 936 094.

Powiat drawski

Sprzedam mieszkanie w Nowogar-
dzie, centrum miasta, ul. Kowal-
ska, I piêtro, dwa pokoje. Tel. 608
633 831, 604 148 735.

Region

PRACA
Powiat gryficki

Pod³ogi i schody, profesjonalne
wykonanie. Tel. 913 952 188,
692 405 612.

Powiat ³obeski

Sprzedam VW PASSAT 1.9 td combi
1993 r., zarejestrowany i ubezpie-
czony. Cena 4.800 do uzgodnienia.
Tel. 609 022 026.

Zak³ad ogólnobudowlany: za-
trudnimy pracowników do robót
wykoñczeniowych, budownic-
two mieszkaniowe. Wiado-
moœæ: tel. 696 757 393 po godz.
18.00.

Powiat gryficki

Rzuæ palenie – wystarczy 1 za-
bieg; nerwice, depresje, aler-
gie, nadwaga. Gabinet Œwi-
dwin, tel. 880 400 739.

Powiat œwidwiñski

Poszukujê mieszkania do wynajê-
cia w Gryficach na Osiedlu 30-le-
cia, jedno lub dwupokojowe. Tel.
791 805 931 – prosiæ Krzyœka.

Powiat gryficki

Z galerii Hosso zniknê³a
skarbonka z
„grajcarami” zbieranymi
przez ca³y rok. Zniknê³a
cicho, bez medialnego
szumu i ju¿ nie
bêdziemy wnikaæ,
którym dzieciom
starosta podaruje
uœmiech.

Z tak¹ myœl¹ pieni¹¿ki by³y zbie-
rane. Stali bywalcy galerii s¹dz¹, ¿e
skarbonka starosty ju¿ nie wróci,
chocia¿by dlatego, ¿eby nie oœmie-
szaæ urzêdu. Chocia¿ te 200 z³otych,
które obiecywa³ co miesi¹c wrzucaæ
do skarbonki, dziœ mo¿e przezna-
czyæ na prywatne stypendium dla
najzdolniejszego ucznia w naszym
powiecie. Cel  by³by szczytny i god-
ny pochwa³y. Dla ewentualnego
stypendysty mia³by on du¿e znacze-
nie. To pozwoli³oby zachowaæ
uœmiech... na twarzy starosty.      m

Skarbonka zniknê³a
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Festiwal odby³ siê 21 listopada w
Gimnazjum w Trzebiatowie. Wziê³o
w nim udzia³ 54 solistów i zespo³ów,
którzy konkurowali w dwóch kate-
goriach wiekowych.

Wyniki
I KATEGORIA: szko³a podsta-

wowa - SOLIŒCI
I miejsce - Natalia Kopiñska –

p.p.w. œw. Ottona w Kamieniu Po-
morskim

II miejsce - Julia Sobierajska –
p.p.w. Matki Bo¿ej Ró¿añcowej w
S³awoborzu

III miejsce - Estera Donart –
p.p.w. œw. Józefa w Dziwnowie

Wyró¿nienie - Jutrzenka Cirocka
– p.p. Macierzyñstwa NMP w Trze-
biatowie

I KATEGORIA: szko³a podsta-
wowa - ZESPO£Y

I miejsce - „MAKSYMILIANKI
M£ODSZE” – p.p.w. œw. Maksymi-
liana Kolbe w S³upsku

II miejsce - „PROMYKI MARYI”
– p.p.w. Wniebowziêcia NMP w

V Festiwal Pieœni Chrzeœcijañskiej w Trzebiatowie

„Cecyliada 2009” Nowogardzie
III miejsce - „AGNUSKI” – p.p.w.

Najœwiêtszego Serca Pana Jezusa w
£obzie

II KATEGORIA: ponadpodsta-
wowa - SOLIŒCI

I miejsce - Iwona Wall – p.p.w.
Wniebowziêcia NMP w Ko³obrzegu

II miejsce - nie przyznano
III miejsce - Klaudia Buczniew-

ska – p.p.w. Wniebowziêcia NMP w
Ko³obrzegu

II KATEGORIA: ponadpodsta-
wowa - ZESPO£Y

I miejsce - „MAKSYMILIANKI
STARSZE” – p.p.w. œw. Maksymilia-
na Kolbe w S³upsku

II miejsce - „SKRAWEK NIEBA”
– tercet – p.p.w. œw. Maksymilian
Kolbe w S³upsku

II miejsce - Duet: Aneta Bu³a i
Katarzyna Koz³owska – p.p.w. œw.
Józefa w Dziwnowie

III miejsce - „PO PROSTU” -
p.p.w. œw. Katarzyny w Goleniowie.

25 listopada, w Szkole
Podstawowej w
Brojcach, w bibliotece
szkolnej, odby³o siê
uroczyste pasowanie na
czytelnika uczniów klas
pierwszych.

Pasowanie na czytelnika to jed-
no z dzia³añ w ramach kampanii spo-
³ecznej CPCD i ju¿ od paru lat goœci
w kalendarzu szkolnych imprez.
Dzieci do biblioteki przyby³y wraz ze
swoimi wychowawczyniami. Celem
tego spotkania by³o miêdzy innymi:
stworzenie przyjaznej atmosfery
podczas pierwszego kontaktu dzieci
z bibliotek¹, budzenie wyobraŸni i
fantazji dziecka, uœwiadomienie roli
ksi¹¿ki w ¿yciu cz³owieka, wyrobie-
nie nawyku korzystania ze zbiorów
biblioteki szkolnej, a tak¿e rozwijanie
zainteresowañ czytelniczych. W
spotkaniu uczestniczyli goœcie: dy-
rektor szko³y p. Janina Perzanow-
ska, p. Jan £ach – agent ubezpiecze-
niowy, rodzice jednej z uczennic -
pañstwo Ewelina i Mariusz Korneto-
wie.

Uroczystoœæ pasowania zbieg³a
siê z obchodzonym 25 listopada
Œwiêtem Pluszowego Misia, wiêc
pierwszaki przyby³y do biblioteki z
maskotkami misiów. W bibliotece

Szko³a Podstawowa w Brojcach

Pasowani na czytelników
przygotowano: wystawkê pluszo-
wych misiów, ksi¹¿ek o misiach i
ksi¹¿ek podarowanych przez pana
Jana £acha. Spotkanie prowadzi³y
uczennice klasy IV Dajana Sroka i
Magdalena Piskorz. Przebrane w
postacie z ksi¹¿ek zadawa³y dzie-
ciom bajkowe pytania. Po zdaniu
egzaminu ze znajomoœci bajek dzieci
pozna³y proœby ksi¹¿ek. Proœby te
odczyta³ im zaproszony goœæ.

G³ównym punktem spotkania
by³o uroczyste przyrzeczenie przez
dzieci z klas pierwszych, po czym
pani bibliotekarka poprosi³a goœcia
o pasowanie ka¿dego ucznia wielk¹
zak³adk¹ na czytelnika biblioteki
szkolnej. Wszystkie dzieci otrzyma-
³y drobne prezenty: zak³adki i s³od-
koœci od pana Jana £acha, zak³adki
i dyplomy pasowania na czytelnika
od wychowawczyñ: pani Ma³gorza-

ty Koz³owskiej i pani Bo¿eny Marek
oraz materia³y promocyjne fundacji
Ca³a Polska czyta dzieciom. Po po-
wrocie do klas pierwszaki wklei³y
proœby ksi¹¿ek do zeszytów (aby
zawsze o nich pamiêtaæ), otrzyma³y
tak¿e listy dla rodziców zaznajamia-
j¹ce ich z Fundacj¹ i jej celami, a tak¿e
zawieraj¹ce proœbê o codzienne czy-
tanie dzieciom.

Justyna Woœko-Kawka
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W zakoñczonym sezonie jesien-
nym 2009/2010, trampkarzy
Szkó³ki Pi³karskiej „DIEGO”
Gryfice reprezentowa³o 34 zawod-
ników, graj¹cych w dwóch zespo-
³ach. Oba s¹ zarejestrowane w Za-
chodniopomorskim Zwi¹zku Pi³ki
No¿nej w Szczecinie i bior¹ udzia³
w rozgrywkach organizowanych
przez Zwi¹zek.

Najlepszym strzelcem dru¿yny
jest Jakub S³oniowski, autor 11 goli.
Nasz¹ Szkó³kê reprezentowali nastê-
puj¹cy zawodnicy: Krzysztof An-
drzejewski, Dominik Czynsz, Oskar
Gierczak, Marcin Grabowiecki, Da-
niel Kaczmarski, Rafa³ Marczewski,
Konrad Oblizajek, Dawid Pawe³czyk,
Zygmunt Rzeszot, Mateusz Saw-
czenko, Tobiasz Smal, Tomasz So-
bian, Jakub Trzeœniak, Mels Hovse-
pyan, Patryk Barczak, Pawe³ Bogda-
niec, Jakub B¹k, Miko³aj Folwarski,

Podsumowanie
sezonu Szkó³ki
Pi³karskiej „Diego”

Patryk Gierczak, Oktawian Jaworski,
Mateusz Józefowicz, Damian Kêm-
piñski, Damian Kraus, Maciej Le-
œniak, Patryk Nowicki, Mateusz
Ulbrich, Mateusz Sadowski, Jakub
S³oniowski, Krzysztof Szel¹g, Kry-
stian Wiœniewski, Pawe³ Zió³kowski,
Piotr Zió³kowski, Dawid Gajda, Kor-
nel Wolkesztein.

W Szkó³ce trenuj¹ jeszcze dwa
zespo³y m³odych adeptów sztuki
pi³karskiej - ORLIKI i ¯AKI (30
osób), którzy te¿ rozgrywaj¹ turnieje
i sparingi. W obecnej chwili nasi
zawodnicy trenuj¹ w Szkole Podsta-
wowej nr 4, w hali sportowej i na
Orliku, gdzie przygotowuj¹ siê do III
MIKO£AJKOWEGO HALOWEGO
TURNIEJU PI£KI NO¯NEJ DLA
DZIECI „DIEGO CUP”, o Puchar
Burmistrza. Turniej odbêdzie siê 12
grudnia, o godz. 10.00, w hali SP 4.
Serdecznie na niego zapraszamy.

Zyta Karolina Pietrzak

Gryficki Dom Kultury zaprasza
do wziêcia udzia³u w wernisa¿u wy-
stawy malarskiej Urszuli Szczy-
gie³. Autorka studiowa³a w Akade-
mii Sztuk Piêknych w Krakowie na
Wydziale Grafiki w Katowicach.

Dyplom zdoby³a w 1982 r., w pra-
cowni plakatu prof. Tadeusza Gra-
bowskiego i w pracowni malarstwa

Zaproszenie

Wernisa¿ w Bramie
prof. Romana Nowotarskiego. Jest
stypendystk¹ Ministra Kultury i
Sztuki. Od 1987 mieszka w Niem-
czech. Pracowa³a jako grafik w te-
atrze, redakcji gazety. Obecnie zaj-
muje sie malarstwem, rysunkiem,
plakatem i ilustracj¹ ksi¹¿kow¹.

Wernisa¿ wystawy odbêdzie siê 3
grudnia w Muzeum i Galerii „Brama”
w Gryficach, o godzinie 16.00.        (o)

26 listopada, w Szkole Podsta-
wowej w Brojcach, odby³a siê poga-
danka dla uczniów klas 0 – VI, po-
prowadzona przez pracowników
Wojewódzkiego Oœrodka Ruchu
Drogowego wraz z ¯andarmeri¹
Wojskow¹ ze Szczecina.

Spotkanie dotyczy³o tematyki
bezpieczeñstwa ruchu drogowego,
czyli prawid³owego poruszania siê
po drogach jako pieszy, rowerzysta
oraz o pojazdach uprzywilejowa-
nych. Dzieci pokonuj¹ce drogê do
szko³y staj¹ siê uczestnikami ruchu
drogowego i ka¿dego dnia spoty-
kaj¹ siê z niebezpiecznymi sytu-
acjami na drodze. Zadaniem szko³y
jest wiêc od najm³odszych lat
kszta³ciæ prawid³owe nawyki za-

BEZPIECZNA SZKO£A W BROJCACH
chowania na drodze. Podczas spo-
tkania uczniowie zostali zapoznani
z podstawowymi przepisami ruchu
drogowego w sposób przystêpny i
dostosowany do wieku rozwojo-
wego dziecka. Ju¿ siedmiolatek po-
winien wiedzieæ, jak ma siê zacho-
waæ jako uczestnik na drodze, co
wolno, a co jest ca³kowicie zabro-
nione. Przy pomocy prezentacji
multimedialnej „B¹dŸ bezpieczny
na drodze” dzieci pozna³y zasady
bezpiecznego poruszania siê po
drodze. Dzieciom rozdano odbla-
ski, które nale¿y nosiæ przy plecaku,
¿eby byæ widocznym. Spotkanie
zosta³o zorganizowane przez peda-
goga szkolnego pani¹ Joannê Za-
rzyck¹.

Justyna Woœko-Kawka

Stare, polskie przys³owie mówi:
„Na œwiêtego Andrzeja b³yska pan-
nom nadzieja”. Wigilia œw. Andrzeja,
czyli popularne andrzejki, od dawien
dawna s¹ tradycyjnym wieczorem
wró¿b. Tego dania dziewczêta pró-
bowa³y dowiedzieæ siê czegoœ o
swojej przysz³oœci. Ch³opcy spoty-
kali siê na podobne wró¿by w wigiliê
œw. Katarzyny, czyli 24 listopada.
Jednak z czasem Katarzynki uleg³y
zapomnieniu. Obecnie obrzêdy s¹
po³¹czone i obchodzone jako trady-
cyjne Andrzejki. Sta³y siê te¿ one
idealnym pretekstem do spêdzenia
niezapomnianego czasu w gronie
kolegów i kole¿anek.

27 listopada, w szkole w Broj-
cach, w klasach I – III, odby³y siê
Andrzejki.  Czuæ by³o zapach wosku,

ANDRZEJKOWE
WRÓ¯BY
W BROJCACH

widaæ by³o dr¿¹ce p³omyki œwiec i
dziwne cienie na œcianach … Wielu
uczniów obawia³o siê, ¿e wró¿by
mog¹ byæ niezbyt pomyœlne. Okaza-
³o siê jednak, ¿e prawie wszystkie
dziewczêta wyjd¹ kiedyœ za m¹¿ a
ch³opcy znajd¹ swoje ¿ony. Dziêki
wró¿bom dowiedzieliœmy siê rów-
nie¿, ¿e bêdziemy mieli w przysz³oœci
du¿o lekarzy, nauczycieli, architek-
tów, masa¿ystek, a nawet polityków.
Podczas zabawy œmiechu by³o co
niemiara. Niezwyk³a by³a te¿ zabawa
andrzejkowa, któr¹ poprowadzi³ pan
Roman Pawluch. Uczniowie i wy-
chowawczynie dziêkuj¹ mu za
uœwietnienie Andrzejek zabaw¹ przy
muzyce.

Justyna Woœko-Kawka
Zdjêcia: Ma³gorzata Koz³owska
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Choæ przy bardzo dyskretnej
obecnoœci wyk³adowcy fotografiki
mgr Tadeusza Czerniawskiego. Jakie
to by³y andrzejki. Có¿, trzy roczniki
uczniów w ramach integracji spotka-
³y siê przy okr¹g³ym stole, zas³oniê-

Andrzejki w Plastyku

tych roletami oknach i blasku œwiec.
Czary-mary trwa³y w wielkim sku-

pieniu przez oczko starego klucza,
strumieniem la³ siê wosk wprost do
wody w talerzu. Tak siê bractwo
œpieszy³o do wró¿b, ¿e czasu nie

Uczniowie maj¹ swoje prawa i z praw tych
skorzysta³ organizuj¹c andrzejki w Plasty-
ku. Oczywiœcie zabawa odby³a siê za
zgod¹ dyr. Haliny Adomat i wychowawczy-
ni Haliny Pokorskiej. Ale bez ich udzia³u i
udzia³u pozosta³ych nauczycieli.

mieli na u¿ycie jakiegoœ wiêkszego
naczynia z wod¹. Ale to zaleta m³o-
doœci. Interpretacja woskowych fi-
gurek by³a ró¿na, choæ wydaje siê, ¿e
pierwsza wypowiedziana g³oœno
myœl, zawsze w³aœciwie okreœla, to,
co znaleŸli w wodzie.

O¿ywienie nast¹pi³o przy odczy-
taniu imion przysz³ych mê¿ów czy
tylko ch³opców, losowanych z kar-
tek umieszczonych w tajnym pude-
³eczku. Pustych kartek nie by³o. W
tym roku panienki z Plastyka zrezy-

gnowa³y z próby ustalenia, która z
nich pierwsza wyjdzie za m¹¿ i nie
ustawia³y bucików do drzwi wejœcio-
wych. Jak mówi³y, by³oby to pewn¹
trudnoœci¹, poniewa¿ w wiêkszoœci
nosz¹ kozaczki, dlatego skupiono
siê na laniu wosku, losowaniu imion
i obserwacji p³omieni œwiec. A p³o-
mienie by³y równe, co dobrze wró¿y
bior¹cym udzia³ w zabawie. Przed
Plastykiem i jego artystami rok do-
bry i twórczy. Tak mówi¹ znawcy
andrzejkowych wró¿b. Niech siê
sprawdz¹.                                        m

Zakoñczenie szkolenia cz³onków OSP
W sobotê, 28 listopada br., na

œwietlicy Komendy Powiatowej PSP
w Gryficach zosta³y sprawdzone
wiadomoœci uczestników szkolenia
podstawowego cz³onków Ochotni-
czych Stra¿y Po¿arnych bior¹cych
bezpoœredni udzia³ w dzia³aniach
ratowniczych.

Kurs rozpocz¹³ siê na pocz¹tku
paŸdziernika br. W ramach szkolenia
uczestnicy zostali zapoznani z orga-

nizacj¹ ochotniczych stra¿y po¿ar-
nych, ochron¹ ludnoœci, bezpie-
czeñstwem i higien¹ pracy, sprzêtem
i taktyk¹ dzia³ania stra¿y po¿arnej
podczas akcji. Zajêcia poprowadzili
funkcjonariusze Komendy Powiato-
wej PSP w Gryficach zgodnie z pro-
gramem zatwierdzonym przez Ko-
mendanta G³ównego PSP.

W sobotê s³uchacze kursu zo-
stali poddani egzaminowi, który

sk³ada³ siê z dwóch czêœci: teore-
tycznej i praktycznej.

W ramach czêœci teoretycznej,
kursanci musieli napisaæ test. Zalicze-
nie sprawdzianu, pozwala³o na przy-
st¹pienie do czêœci praktycznej. Tutaj
uczestnicy musieli wykonaæ piêæ za-
dañ, zwi¹zanych m. in. z ³¹cznoœci¹,
rozwiniêciami po¿arniczymi, sprawia-
niem drabin, obs³ug¹ i zastosowaniem
sprzêtu po¿arniczego.

Egzamin zaliczyli wszyscy
uczestnicy. Na potwierdzenie swo-
ich umiejêtnoœci otrzymali z r¹k Za-
stêpcy Komendanta Powiatowego
PSP m³. bryg. Dariusza Sobczyka
zaœwiadczenia o ukoñczeniu szkole-
nia podstawowego.

Komenda Powiatowa Pañ-
stwowej Stra¿y Po¿arnej  w

Gryficach
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Pani radna Nowicka - czy pani m¹¿ sprzedaje chocia¿ kilogram jab³ek w tych
marketach - pyta³ radny Krzysztof Dyl

Przegrali podatek
od marketów

Radni na sesji rozpoczêli debatê
nad za³o¿eniami do przysz³oroczne-
go bud¿etu. Burmistrz Zbigniew
Ptak poinformowa³, ¿e Minister-
stwo Finansów poda³o wskaŸnik
wzrostu podatków – 3,5 proc. Bur-
mistrz szacuje, ¿e wp³ywy z bud¿etu
pañstwa dla gminy zmniejsz¹ siê o
oko³o 900 tys. z³. W zwi¹zku z tym
nie bêd¹, do koñca tego roku, wpro-
wadzane nowe inwestycje, a propo-
zycje przejd¹ na rok nastêpny. Bur-
mistrz poinformowa³, ¿e w za³o¿e-
niach do bud¿etu na 2010 rok nie
przewiduje wzrostu podatków i
op³at lokalnych. Wzrosn¹ jedynie
wp³ywy z podatku „poligonowe-
go”, czyli od gruntów poligonu,
gdy¿ jest tu przyjêty wzrost procen-
towy (2%) górnej stawki ustalanej
przez ministra finansów, a ta wzro-
s³a o 2 grosze. Podwy¿ka tylko o te
dwa grosze ma przynieœæ gminie 400
tys. z³.

Dyskusjê o podatkach rozpocz¹³
radny Roman Kanarek. Przypo-
mnia³, ¿e ju¿ w roku ubieg³ym radni
chcieli zró¿nicowaæ stawkê podatku
od nieruchomoœci i wprowadziæ
wy¿szy podatek dla marketów. Cho-
dzi o budynki zwi¹zane z prowadze-
niem dzia³alnoœci gospodarczej oraz
budynki mieszkalne lub ich czêœci
zajête na prowadzenie dzia³alnoœci
gospodarczej. Wtedy mówiono im,
¿e jest za póŸno. Teraz ci radni przy-
gotowali siê, przynosz¹c wydruki
takich zró¿nicowañ stosowanych w
innych miastach, a nawet uchwa³ê
rady Elbl¹ga.

- W 2008 roku w Bia³ogardzie
by³y dwie stawki; jedna 14,85 z³ za
metr kwadratowy, a druga stawka –
19,01 z³ za obiekty handlowe o po-
wierzchni przekraczaj¹cej 400 me-
trów. Mam uchwa³ê rady Elbl¹ga, na
2009 rok, gdzie obowi¹zuj¹ dwie

stawki; jedna – 18,44 z³/mkw., a dru-
ga – by³ tu dopisany punkt c - 19,81
z³. I my te¿ powinniœmy taki dopisaæ.
Stawki dla zak³adów produkcyjnych
mo¿na utrzymaæ na tym samym po-
ziomie, ale markety doci¹¿yæ trochê.
Wnioskujê, by dla marketów prze-
kraczaj¹cych 400 metrów podnieœæ
stawkê do 19 z³otych. - powiedzia³
radny Kanarek.

- Przypomnê tylko, ¿e stawka
drawska od wielu lat wynosi 16,50 z³.
- powiedzia³ burmistrz. - Wniosek
przez pana radnego zosta³ zg³oszo-
ny na komisjach sierpniowych. Ja
ten temat rozpatrywa³em, ale odst¹-
pi³em od ró¿nicowania tych stawek,
bo skoro nie podnosimy stawek, to
równoœæ podmiotów powinna byæ
utrzymana, bo w tych sklepach pra-
cuj¹ mieszkañcy Drawska Pomor-
skiego. Ró¿nica by³aby znikoma. -
powiedzia³ burmistrz. Poinformo-
wa³, ¿e wp³ywy do kasy miejskiej z
tej podwy¿ki wynios³yby oko³o 5
tys. z³.

Gdy przyst¹piono do g³osowa-
nia wniosku radnego Kanarka, 5 rad-
nych go popar³o (Kanarek, Faliñski,
Dyl, Skibiñski, Zduñczyk), 6 by³o
przeciw, a 2 wstrzyma³o siê od g³osu
(Kurz¹tkowski i Gendek). Nieobec-
ny by³ radny Pokutyñski.

- Szkoda, ¿e nie przeszed³ wnio-
sek pana Kanarka, podniesienia
stawki, nawet do maksymalnej (MF
ustali³o j¹ na 2010 r. na 20,51 z³/mkw.
- przyp. Red.), z tego wzglêdu, ¿e
nasze miasta s¹ nasycone marketa-
mi i oni ju¿ siê borykaj¹ z nimi, bo nie
p³ac¹, oszukuj¹, w tym sensie, ¿e
obiecuj¹ du¿o, a nic nie robi¹. Przy-
k³ad Lidla; naobiecywa³ jakieœ drogi,
kana³y, kanalizy i tak dalej nic nie
bêdzie. Co dalej siê dzieje... Pani rad-
na Nowicka (g³osowa³a przeciw –
przyp. Red.), czy pani m¹¿ sprzedaje

chocia¿ kilogram jab³ek w tych mar-
ketach, a w naszych pani mo¿e.
Zmierzam do tego, ¿e producentów
polskich w tych sklepach jest bar-
dzo ma³o. Chodzi ca³y czas o produ-
centów, bo tu nam uciekaj¹ podatki,
bo oni biedni nie maj¹ gdzie sprzeda-
waæ, a my siê litujemy nad marketa-
mi, nie podwy¿szaj¹c im podatków;
Lidl – sto procent niemieckiego to-
waru, Netto – pó³ na pó³, Biedronka
– pó³ na pó³. Nie ma tam naszych
producentów. Nasi producenci nie
maj¹ gdzie sprzedawaæ towarów.
Przyje¿d¿aj¹ do nas, prosz¹, byœmy
zwiêkszali sprzeda¿. My nie zwiêk-
szymy, bo ludzie siê rozeszli po mar-
ketach. Oni zarabiaj¹ i zabieraj¹ st¹d
podatki. Inne miasta podnosz¹ bez
pardonu, bo to s¹ pieni¹dze. Potem
jest tak, ¿e Powiat chce tysi¹c piêæ-
set, szko³a chce tysi¹c piêæset, a my
w bud¿ecie przerzucamy. Jest 5 ty-
siêcy? Jest. Jest to realny dochód do
Gminy. A potem szukamy na to i na
to, i nie ma. S¹ pañstwa, jak Norwe-
gia, która wszystkie sklepy zachod-
nie wyrzuca, w tym roku Lidl od-
szed³. Dlaczego? Bo nie zostawiaj¹
podatków, nie bior¹ nic stamt¹d, nie

(DRAWSKO POM.) Na ostatniej sesji w Radzie
Miejskiej dosz³o do sporu o podatek od marke-
tów. Kilku radnych chcia³o jego zwiêkszenia,
powo³uj¹c siê na miasta, w których ju¿ to zro-
biono. Burmistrz nie popar³ tej propozycji, wiêc
radni wspieraj¹cy burmistrza odrzucili j¹. A do
kasy miejskiej mog³o wp³yn¹æ oko³o 5 tys. z³.

daj¹ zarobiæ tam producentom, a my
tu siê zastanawiamy. Ta Polska jest
takim dziwnym krajem. Rosja ju¿
okreœli³a, jaka Polska jest. - mówi³
rozgoryczony radny Dyl.

Kazimierz Rynkiewicz

Na zakoñczenie przewodnicz¹cy Rady Osiedla nr 2 Zdzis³aw Bujnowski
wróci³ do sprawy niezgodnej z planem budowy Lidla. Od ulicy mia³y stan¹æ
kamienice z mieszkaniami, stylem nawi¹zuj¹ce do starej zabudowy miasta.
Nie stanê³y. Jest trawnik i parking.

Radny Roman Kanarek

Radny Czes³aw Faliñski

Radny Krzysztof Dyl
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Dy¿ury w redakcji;
         Gryfice, ul. Wa³owa 8/7
Poniedzia³ki, wtorki i œrody
w godz 13.00-15.00
(wejœcie od strony muru obronnego).

Tel. interwencyjny: 694-089-733

Miejska Biblioteka Publiczna w Gryficach serdecznie zaprasza na wysta-
wê grafik zwi¹zanych z Gryficami.

Autorem prezentowanych prac jest Waldemar Seniuta, mieszkaniec Gry-
fic od roku 1988, z zawodu technik budownictwa z zami³owania artysta malarz
i grafik. Tworzy w ró¿nych technikach malarskich, ³¹cznie z klasycznym
rysunkiem ilustracyjnym, czym w³aœnie s¹ pokazane prace.

Przedstawione grafiki pochodz¹ z lat 2008 – 2009 i w wiêkszoœci dotycz¹
Gryfic, tych z historii najnowszej, jak i tej wyimaginowanej, oddalonej o kilka
setek lat.

Prace artysty mo¿na ogl¹daæ w holu biblioteki, w godzinach jej otwarcia,
do koñca grudnia 2009 r. (o)

Wystawa
Waldemara Seniuty

Zaproszenie


